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Przekazuję  wyciąg  z  protokołu  XXXV  sesji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  30

października 2013 r. w punktach dotyczących: „Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na

interpelacje i zapytania” oraz Wolne głosy i wnioski”.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  –  powiedział,  że  chciał  zabrać  głos  w  punkcie  10  porządku  obrad,

ponieważ jak prowadzi się inwestycje i są one w toku to najlepiej rozmawiać bezpośrednio z Panią

Burmistrz, czy z Kierownikiem Biura, Panem Nowickim. Radny dodał, że nigdy nie zabierał głosu

na temat Gromadna, ponieważ informacje, które radny otrzymywał od Pani Burmistrz wystarczały i

radny  wierzył,  że  to  boisko  zostanie  naprawione  i  zostało.  Radny  oznajmił,  iż  wie,  że  Pani

Burmistrz interweniowała, ale wykonawca „olewa” kanalizację w Kościerzynie. Radny dodał, że

idzie zima, a oni się już tam nie zjawią. Z tego co wiem powiedział radny wzięli kasę i mają nas

gdzieś. W piątek przyjechały dwie osoby, które rozryły jedną dziurę i nie robili tego w tym miejscu

gdzie nie ma bruku, tylko tam gdzie jest bruk, nie umieli tego zrobić, oznakowali miejsce gdzie tę

dziurę wykopali, a te miejsca, które w ogóle nie zostały ruszone jeśli chodzi o położenie bruku, to

jest katastrofa. Nie mamy tak złej polnej drogi, jak Ci ludzie, którzy tam 10, 20 razy przejeżdżają ze

sprzętem. Dodał, że ludzie nie dzwonią już do radnego, tylko krzyczą, bo mają całkowitą rację i nie

wierzą,  że  my  interweniujemy.  Radny  oświadczył  publicznie,  że  wspólnie  z  Panią  Burmistrz

interweniują w tej sprawie, ale nasze interwencje nie są w ogóle brane pod uwagę przez firmę,

ponieważ dalej nic nie jest robione.

Ustosunkowując  się  do  powyższego  głos  zabrała  Pani  Burmistrz, która  powiedziała,  że  do  tej

sprawy należy podejść szczegółowo, ponieważ ogólnie, że nic nie jest robione, to nie tak. Mówiąc,

że zostało rozryte tu i tam, ale jak musieli coś robić to rozryli. To, że odtwarzali i były problemy z

tym brukiem to wiedzieliśmy – powiedziała Burmistrz. Wykonawca poprawiał na nasze żądania.

Była odprawa jedna i druga. Natomiast jeśli jeszcze pewnych elementów nie wykonali, to w tym

momencie bruk w tych miejscach nie jest odtworzony. To, że w ogóle jest problem z odtworzeniem

tego bruku o tym mówiliśmy już wielokrotnie, to jest fakt – powiedziała Burmistrz. Wykonawca

obiecał,  że  zmieni  firmę,  która  odtwarza.  Jeśli  źle  odtworzył,  to  Pani  Burmistrz  osobiście  tam



pojedzie. Pani Burmistrz nie sądzi jednak, żeby wykonawca się nie pojawił, ponieważ odtworzyć

musi prawidłowo, gdyż nie ma mowy, żeby tego nie zrobił. Pani Burmistrz dodała, że wykonawca

wziął zapłatę za ułożenie sieci, za pieniędzmi za odtworzenie jeszcze czeka.

Zabierając głos radny, Pan P. Kuna powiedział, że jest przekonany, że On to może odtworzy tylko

zbliża się okres zimowy i radny boi się, że bruku nie położy na zamarzniętym gruncie, bo nie jest w

stanie. Po drugie już nie raz rozmawialiśmy z Kierownikiem, czy z wykonawcą, który obiecuje już

od czterech tygodni,  że  w piątek się pojawią.  Mieli  skończyć w Osieku i  z tego, co radny się

orientuje w Osieku skończyli, a ich jeszcze nie ma, ponieważ pojechali gdzie indziej., a  Kościerzyn

znowu zostawili. Radny dodał, że dwóch pracowników, którzy przyjechali porobić coś przy tym

bruku, to byli pracownicy z tej firmy, ponieważ radny ich zna już prawie osobiście. Jak chodziło o

kasę to byli u radnego trzy, cztery razy dziennie, jako u sołtysa,żeby wymógł na Pani Burmistrz,

aby  zapłaciła.  To  nie  chodziło  wtedy  o  odtworzenie  całości,  tylko  części,  a  reszta  zostanie

wykonana  w  najbliższym  terminie.  Od  tego  czasu  upłynęły  dwa  miesiące,  a  od  obiecanego

spotkania w cztery oczy upłynął już miesiąc i tam nikogo wciąż nie ma. Radny powiedział, że jak

Pani Burmistrz chce przyjechać to radny bardzo serdecznie zaprasza, bo to, co oglądaliśmy wtedy

razem jest nieporównywalne.

Pani Burmistrz powiedziała, że ustosunkuje się do tej sprawy w terminie późniejszym i w takim

razie będzie musiała zadzwonić jeszcze dziś osobiście i pojechać na tę drogę. Skoro jest gorzej to

znaczy, że odtworzenie jest nie takie, jak jeździ sprzęt i dalej się to niszczy. To powinno być w taki

sposób ułożone, żeby pojazdy tego nie wzruszały. Pani Burmistrz dodała, że nie może mówić nie

widząc tego i nie może mówić, co jest przyczyną tego i co się dzieje. Pani Burmistrz musi wziąć ze

sobą  fachowców  od  budownictwa  i  raz  jeszcze  się  temu  przyjrzeć  i  wyciągnąć  konsekwencje

wobec wykonawcy.

Radny, Pan Lech Ozimina na wstępie swojej wypowiedzi powiedział, że nie musi Pani Burmistrz

w  dniu  dzisiejszym  odpowiadać,  ponieważ  radny  chciałby,  aby  to  była  odpowiedź  na

piśmie.Sprawa dotyczy nieprzyjemnych zapachów, które pojawiają się na radnego osiedlu późnym

wieczorem albo od godziny 4 rano. Radny tę sprawę zgłaszał już Straży Miejskiej. Są to nieciekawe

zapachy i dotyczą pogranicza służby zdrowia. W związku z tym radny zwrócił się o pomoc w tej

sprawie.

Ponadto radny odniósł się do parkingu przy szpitalu w Wyrzysku. Dodał, iż wie o tym, że jest to

droga wojewódzka i zaproponował, aby przy okazji modernizacji tej drogi uskutecznić ten parking
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poprzez wymalowanie pasów. Radny dodał,  że  szczególnie  w soboty,  kiedy przyjmuje urolog i

kardiolog jest problem z ustawieniem pojazdu. Poza tym radny zwrócił się z prośbą o przycięcie

drzewa, ponieważ niewidoczny jest znak parkowania dla inwalidów.

Kolejna sprawa dotyczyła ul. Grunwaldzkiej 6a na końcu przy przejściu na mostek radny poprosił o

założenie klosza , jak na ulicy Lipowej. 

Ostatnia  sprawa  dotyczyła  przyczepy  gruzu  na  drodze  dojazdowej  do  40  garaży.  Radny

przypomniał, że już kiedyś o tym mówił i Pani Burmistrz przyrzekła, że radny taką przyczepę gruzu

otrzyma. Dodał, że jeśli będzie można to chciałby, aby ten gruz był trochę drobniejszy, ponieważ

będą po nim jeździły samochody.

Jako  kolejny  głos  zabrał  radny,  Pan  Ryszard  Janowiak,  który  powiedział,  że  mija  miesiąc

październik i radny chciałby się dowiedzieć, czy w miesiącu listopadzie będzie można podłączyć

się do kanalizacji w Osieku?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała,  że nie wie czy już w listopadzie,  skoro za dwa dni

mamy listopad. Jak Pani Burmistrz będzie miała pozwolenie na użytkowanie to będzie można się

podłączyć. Na razie takiego pozwolenia nie ma. Działamy ku temu, aby było jak najczybciej. Na

pewno w listopadzie będzie można się podłączyć, ale nie od początku.

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że w tej chwili jest na ukończeniu stacja benzynowa ORLEN-

u i   lada moment powinna funkcjonować. Są zapytania ze strony mieszkańców, a część z nich

oczekiwała, że prawdopodobnie stacja zostanie uruchomiona na dzień 1 listopada. Oczywiście jest

to nieralne – powiedział radny. Jednak w związku z tym zapytał, czy znany jest Pani Burmistrz

przewidywany termin jej uruchomienia, czy oddania do użytku?

Ustosunkowując  się  do  powyższego,  Pani  Burmistrz powiedziała,  że  niestety  nie  może

jednoznacznie w tej  kwestii odpowiedzieć. Pani Burmistrz wie, że w poniedziałek były odbiory

robót budowlanych tylko nie wie jaki był efekt odbioru. To jest obca inwestycja. Jeśli nawet byłaby

bezusterkowo odebrana to jest jeszcze kwestia uzyskania pozwolenia na użytkowanie, a tego typu

obiekt  to  nie  tylko  Straż  Pożarna,  nie  tylko  Sanepid,  WIOŚ.  Przy  tego  typu  inwestycjach

dokumenty muszą być zebrane i dopiero potem jest możliwe pozwolenie z nadzoru. Na zakończenie

Pani Burmistrz powiedziała, że może zadzwonić, aby potwierdzić. Dodała, że planowano do końca

roku wybudować i uruchomić, po czym Pani Burmistrz powiedziała, że jest to możliwe ponieważ

mamy jeszcze 2 miesiące..
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Radny, Pan Stefan Rymer – zwrócił się z prośbą do Pani Burmistrz, aby zarówno do materiałów

przekazywanych radnym, jak i  do udzielanych interpelacji  dotrzymywać terminy wynikające ze

statutu.

Radny  podziękował  za  przekazaną  odpowiedź  na  złożoną  interpelację  z  dnia  27  września

dotyczącej boiska w Gromadnie. Dodał, że radni również otrzymali odpowiedź na tę interpelację,

która składa się z dwóch części. Pierwsza część dotyczy przyczyn, skutów i sposobu ich usunięcia.

Skutki i wady spowodowały to, że nastąpiło zniszczenie boiska. Radny przyjmuje tłumaczenia, że

gmina uzgodniła  z  wykonawcą zakres  napraw w zakresie  urządzeń obiektów sportowych jak  i

boiska, które zostały usunięte w ramach gwarancji, bo skutkiem były ulewy deszczu i spływające

wody opadowe  z  drogi  i  pól.  Drugim elementem było  usunięcie  tej  przyczyny,  a  mianowicie

wykonanie  robót  związanych  z  odwodnieniem  drogi,  uregulowaniem  jej  pobocza  i

odprowadzeniem wód opadowych poza obszar boiska i te prace zostały zrealizowane w ramach

bieżących wydatków tegorocznego budżetu. W związku z tym radny zainteresowany był, jakiego

rzędu są to środki?  Jeżeli Pani Burmistrz jest w stanie odpowiedzieć w tej chwili, to radny nie

będzie żądał udzielenia dodatkowej pisemnej odpowiedzi jak to wynika z zapisów statutowych.

Jeśli nie to radny poprosił na piśmie o uzupełnienie odpowiedzi części interpelacji.

Poza tym radny powiedział, że swego czasu radny wskazywał na potrzebę poprawy wyjazdu z ulicy

Parkowej. Radny jak również koledzy radni otrzymali projekt przebudowy drogi wojewódzkiej. Są

tam m.in. łuki zarówno wjazdu na ul. Parkową, jak i wyjazdu z ul. Parkowej. Jednak z otrzymanej

dokumentacji trudno jest radnemu jednoznacznie ustalić, czy te łuki zostaną poprawione i będzie

bezkolizyjny wyjazd z ul. Parkowej, ponieważ na dzień dzisiejszy na pewno duże samochody z

Biedronki i autobusy wiozące dzieci muszą wjeżdżać na istniejących chodnik. Radny zapytał, czy

Pani Burmistrz jest w stanie odpowiedzieć, czy ta modernizacja spowoduje, że ta ułomność zostanie

zlikwidowana, ponieważ z tej dokumentacji radny osobiście nie jest w stanie tego stwierdzić, bo nie

widzi stanu istniejącego. Pokazane są projektowane łuki, ale radny nie wie, jak to się ma do stanu

istniejącego, bo jeżeli te projektowane łuki są w ramach stanu istniejącego, to nie poprawi to tej

sytuacji.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że nie jest fachowcem od budownictwa i odpowie tak,

jak Pan radny sam zauważył, że to co jest tam wrysowane za bardzo tej sytuacji nie poprawi.

Jeśli chodzi o koszty to zostaną ze szczegółami przedstawione na piśmie.

Radny,  Pan  Stefan  Rymer  zapytał,  czy  jest  możliwość  porozmawiania  z  projektantem,  czy  ta

modernizacja  poprawi ten wyjazd, bo techniczne możliwości  tam są – powiedział  radny.  Może
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należy rozmawiać z właścicielem przyległego gruntu, żeby te łuki bardziej poszerzyć, czy wzięli to

pod uwagę poprzez wizję w terenie?

Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski  -  powiedział, że ucieszyła radnego informacja, którą otrzymała

Pani  Burmistyrz  od spółki  Gazownictwa oddział  w Poznaniu odnośnie doprowadzenia gazu do

Osieka. Inwestycja ma być zakończona w czerwcu 2014 r. i może wreszcie mieszkańcy ul. Lipowej

po założeniu gazu doczekają się utwardzenia tejże ulicy. Radny dodał, że głównie zależy to od Pani

Burmistrz, czy zaplanuje środki na 2014 r.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że głównie zależy to od tego, na ile będzie nas stać w

przyszłorocznym budżecie. Dodała, że również chciałaby, aby te ulice były zrobione.

Radny, Pan Leonard Borowczyk   powiedział,  że  mówił o tym na posiedzeniu komisji,  że  na

spotkaniu  z  Seniorami  wystąpiła  ze  strony  Burmistrza  i  Przewodniczącego  Rady  inicjatywa

związana z powołaniem Rady Seniorów, które mogłyby działać przy samorządzie. Jednocześnie

radny poinformował, że Jego koledzy z Poznania przysłali Apel w tej sprawie. Dodał, że popiera

taką inicjatywę i jest gotowy przygotować taki Apel dla swojej koleżanki i kolegów radnych. W

związku z tym nie odbierając nikomu pierwszeństwa w tej inicjatywie radny poprosił o wsparcie

tego pomysłu  i  ustosunkowanie się  do niego na posiedzeniach komisji  w następnym miesiącu.

Natomiast projekt takiego Apelu jeśli jest taka potrzeba, to radny przygotuje. Poprosił jedynie o

przekazanie go radnym oraz Pani Burmistrz w celu ewentualnego przyjęcia inicjatywy w sprawie

powołania Rad Seniorów przy samorządach. 

Zabierając  głos  Przewodniczący Rady odpowiedział  radnemu,  Panu Borowczyka tak  samo,  jak

powiedział  na  spotkaniu  Seniorów,  że  po  zakończeniu  prac  związanych  z  Młodzieżową  Radą

Miejską  zabiera  się  za  Radę  Seniorów.  Dodał,  że  popiera  tę  inicjatywę  i  na  pewno  do  tego

doprowadzi. 

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy istnieje  jeszcze  w tym roku

możliwość zaplanowania w budżecie na 2014 r. środków przynajmniej na jedną lampę przy placu

zabaw przy ul. Jasnej. Jest to najciemniejszy teren i „raj” dla nastolatków i dorosłych. 

Ponadto  radna zapytała,  czy istnieje  możliwość  dotarcia  do właścicieli  działek  sąsiadujących z
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placem zabaw w celu uporządkowania terenu. 

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o lampę, to na pewno nie w tym roku,

ponieważ  kwestia  środków  to  jest  jedna  sprawa,  druga  sprawa  to  dokumentacja,  pozwolenie,

warunki i nie ma szans, aby to się powiodło.

Natomiast jeśli chodzi o działkę przyległą do terenu rekreacyjnego, to jest prywatna własność. My

jesteśmy w stanie ustalić,  kto jest  właścicielem z dokumentów podatkowych, ale na pewno nie

mamy prawa udostępniać takich danych z tych zasobów – powiedziała Burmistrz.Można byłoby

dyskutować jeśli chodzi o regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie gdzie są zapisy

mówiące o tym, że każdy właściciel nieruchomości ma obowiązek utrzymywać ją w porządku, a z

drugiej strony ten sam właściciel powie tak, a z jakiej racji chodzą mi po mojej prywatnej posesji na

skróty na boisko i po drodze pozostawiają mnóstwo śmieci i robią „dzikie” wysypisko. Tak, czy

owak będzie spór – powiedziała Burmistrz. Dodała, że wystosujemy pismo o uporządkowanie tego

terenu, ale jaki będzie efekt to sama Pani Burmistrz jest ciekawa.

Sporządziła:

B. Kolasińska

insp. ds. obsługi rady gminy
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